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Статья содержит анализ актуальных проблем разграничения предметов правового ре-
гулирования Гражданского процессуального кодекса Российской Федерации и Кодекса 
административного судопроизводства Российской Федерации. Опираясь на сравни-
тельно-правовые и исторические исследования, автор критикует положения теории и 
современной судебной практики, делает выводы о состоянии и перспективах развития 
доктрины, судебной практики по обозначенной проблеме. В частности, в статье приво-
дятся аргументы в пользу изменения сложившегося в советский период подхода к разгра-
ничению гражданских и административных дел, указывается на отсутствие оснований 
для применения данного подхода в настоящее время.
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The article contains an analysis of topical issues of distinction between subject matters of the Code 

of Civil Procedure of the Russian Federation and the Code of Administrative Judicial Procedure of the 

Russian Federation. The author criticizes provisions of the theory and modern judicial practice, makes 

conclusions about the current situation and prospects for the development of doctrine, judicial practice 

on the indicated problem by relying on comparative legal and historical researches. In particular, 

the article provides arguments in favor of changing the approach to the distinction between civil and 

administrative cases that developed in the Soviet period, and points out the absence of grounds for 

applying this approach at the present time.
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